
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

Hierbij doen wij u toekomen ons antwoord op de vragen ex art. 36 RvO van mevrouw  

E. Armut van het CDA, mevrouw M. Martines-Doubiani van D66, mevrouw I. Jacobs-

Setz van de VVD, de heer A. Sijbolts van de Stadspartij 100% voor Groningen, 

mevrouw M. Goodijk van Student en Stad, de heer L. van der Laan van de Partij voor 

het Noorden en de heer D. Ram van de PVV. De brief van de vragenstellers treft u als 

bijlage aan.  

 

Aanleiding tot het stellen van de vragen is de viering van Groningens Ontzet op  

28 augustus van dit jaar. 

 

Beantwoording vragen 

 

1. Is het college in gesprek met de Vereeniging voor Volksvermaken om te kijken 

hoe Groningens Ontzet nieuw leven ingeblazen kan worden op een manier die 

past in de huidige tijd en een brede doelgroep aanspreekt? Zo ja, wat denkt het 

college dat hiervoor nodig is? 

 

Leden van het college van B&W hebben het afgelopen jaar meerdere keren 

gesproken met de Koninklijke Vereeniging voor Volksvermaken (KVvV). 

Tijdens deze bijeenkomsten hebben we teruggeblikt op een succesvol 

Groningens Ontzet 350 jaar (de jubileum editie) en vooruitgeblikt. Ons 

gezamenlijk doel is dat Groningens Ontzet een feest is voor alle inwoners van 

Stad en Ommeland van Groningen.  

 

 

Onderwerp  

Beantwoording vragen ex artikel 36 RvO van het CDA, D66, VVD, 

Stadspartij 100% voor Groningen, Student en Stad, Partij voor het 

Noorden, PVV over de toekomst voor Groningens Ontzet 

Steller 

 Ter informatie 

Alies de Vries 
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Volgvel 1 

 

De KVvV heeft de afgelopen editie gedurende drie dagen een gevarieerd 

programma gepresenteerd. De diverse programmaonderdelen, zoals het 

zomeravondconcert van het NNO, de Hollandse Avond, het Bommen Berend 

Jeugdtheater, de Groote Maaltijd voor iedereen en afsluitend het vuurwerk, zijn 

goed bezocht.  

We hechten aan de traditionele onderdelen van de programmering en staan ook 

open voor vernieuwing. Graag gaan wij samen met de KVvV en u in gesprek 

over wat u mist in het aanbod.  

 

2. Is het college van mening dat er genoeg wordt georganiseerd om de 

festiviteiten op en rondom 28 augustus aantrekkelijk te maken voor een van de 

grootste groepen in onze gemeente, namelijk de jongeren, waaronder 

studenten? Zo ja, hoe? 

 

Het is een uitdaging om alle doelgroepen van Groningen, waaronder ook 

jongeren, aan te spreken. Wij zijn ons daarvan bewust en ook de KVvV staat 

open voor verandering. Zie verder de beantwoording onder vraag 1. 

 

3. Is het college bereid met de Koninklijke Vereeniging voor Volksvermaken, 

onderwijsinstellingen en studentenverenigingen hierover in gesprek te gaan? 

 

Wij hebben aangeboden waar mogelijk de KVvV te ondersteunen met het 

leggen van verbindingen naar kennisinstellingen, (hoge)scholen en het 

bedrijfsleven. 

 

4. Hoe ziet het college haar rol in het ondersteunen van de Vereniging van 

Volksvermaken en het minimaliseren van de bureaucratische rompslomp, zodat 

de vereniging zich bezig kan houden met het organiseren van festiviteiten? 

 

De gemeente onderhoudt een structurele subsidierelatie met de KVvV ter 

ondersteuning van hun activiteiten, waaronder het organiseren van het 

Groningens Ontzet. Dit betekent dat de KVvV, net zoals andere 

subsidievragers, meegaat in de jaarlijkse subsidiecyclus van aanvragen, 

verlenen en verantwoorden, op basis van een gemeentelijk Programma van 

Eisen. Jaarlijks vindt er een constructief gesprek plaats met het bestuur van de 

KVvV en de accounthouders (beleidsmedewerker, contractmanager en 

accountmanager evenementen) van de gemeente. We denken mee over de 

organisatie van Groningens Ontzet en ondersteunen hen ook in de 

vergunningprocedure. Een aantal jaren geleden heeft de KVvV extra subsidie 

ontvangen om een uitvoerend producent te kunnen inhuren die een deel van de 

organisatie oppakt. Deze subsidie is inmiddels structureel.  

 

5. Hoe ziet het college de toekomst van de kermis op de Grote Markt voor zich? 

Kan het college garanderen dat de kermis volgend jaar wel doorgaat? 

 

De verwachting is dat ruim voor 28 augustus 2024 de Grote Markt opgeleverd 

wordt en beschikbaar is voor evenementen zoals een kermis. 

 

 



Volgvel 2 

 

6. Klopt het dat het gemeentebestuur af zou willen van de traditionele 

vuurwerkshow? 

 

Nee, dit klopt niet. Er zijn geen voornemens om professionele vuurwerkshows 

binnen onze gemeente te verbieden. Meerdere malen, meest recent in de brief 

meerjarenbeleid winterprogrammering1  heeft ons college aangegeven toe te 

willen naar een toekomst zonder consumentenvuurwerk. Dit gebruik brengt in 

onze ogen te veel milieuschade, overlast voor mens en dier en onveilige 

situaties voor inwoners, hulpverleners en handhavers met zich mee.  

Dit ligt echter anders bij (vergunningsplichtige) professionele vuurwerkshows. 

Als gemeente kunnen we sturen op de randvoorwaarden met betrekking tot 

veiligheid. Een gemeentelijk verbod op basis van de APVG ligt niet voor de 

hand omdat er bij professionele shows geen sprake is van een onveilige 

situatie.  

  

Wij hechten aan de traditionele vuurwerkshow als onderdeel van het 

Groningens Ontzet. Zoals wij schreven in onze toekomstvisie evenementen2:  

“Traditie-evenementen en volksfeesten worden door ons gekoesterd. Ze 

behoren (…) tot de populairste en meest bezochte evenementen. Ze worden 

grotendeels door vrijwilligers georganiseerd en zijn veelal gratis toegankelijk. 

Dit willen we behouden door voortzetting van subsidiëring (…)”. We hebben 

onze ambitie om milieuvriendelijke, gelijkwaardige, haalbare en betaalbare 

(gedeeltelijke) alternatieven in te zetten besproken met de KVvV. Onze insteek 

is niet om per direct te stoppen met de vuurwerkshow, maar om in 

gezamenlijkheid afspraken hierover te maken.  

 

7. Is het college het met de indienende partijen eens dat het afschaffen van de 

traditionele vuurwerkshow negatieve gevolgen kan hebben voor de 

aantrekkelijkheid en de toegankelijkheid van de festiviteiten? 

 

Ja, wij zijn het hiermee eens. Wij vinden het fijn dat u, net als wij, waarde 

hecht aan deze traditie. Zie ook het antwoord onder vraag 6.  

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.   

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

locoburgemeester,     secretaris, 

Mirjam Wijnja     Christien Bronda 

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 

 
1 https://gemeenteraad.groningen.nl/Documenten/Meerjarenbeleid-winterprogrammering-
wensen-bedenkingen.pdf  
2 https://gemeenteraad.groningen.nl/Vergaderingen/Politieke-woensdag-Dag-agenda/2023/13-
september/11:00/Evenementenbeleid/Bijlage-2-Toekomstvisie-Evenementen-2023-2.pdf  
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